
С Ъ В Е Т    З А     Е Л Е К Т Р О Н Н И    М Е Д И И

П Р О Т О К О Л
№ 41

от редовно заседание, състояло се на 11.04.2002 г.

ПРИСЪСТВАЛИ: Анна  Хаджиева,  Георги  Лозанов,  Лилия  Райчева,  Маргарита 
Пешева,  Мария Стефанова,  Райчо Райков, Стефан Димитров,  Тома Иванов,  Юлиана 
Тончева.
ОТСЪСТВАЛИ: няма

ДНЕВЕН РЕД:

1. Проекти за решения и искания (чл. 116 на ЗРТ) до КРС относно обявяването на 
конкурси за издаване на индивидуали програмни и далекосъобщители лицензии за 
тв  и  радио  дейност  (действащи  оператори  по  §14  и §  16 на  ЗД).  Вносители: 
Борислав Шабански и Антоанета Лозенска.

2. Докладна записка от Спаска Янева и Тома Иванов относно бюджетната рамка на 
БНТ и на БНР за периода 2003-2005 г.

3. Предложение  от  БНР за  издаване  на  лицензия  за  самостоятелен  парламентарен 
канал. Докладва Борислав Шабански.

4. Докладна  записка  от  Орлин  Джелепов  относно  резултати  от  проведения 
мониторинг на програмата на “Дарик радио”.

5. Информация  относно  едномесечен  мониторинг  на  Би  Ти  Ви  по  спазване  на 
параметрите, заложени в програмната лицензия. Докладват Стефан Красимиров и 
Тодор Тодоров.

6. Докладна записка от Тома Иванов и Борислав Шабански за проекто-изменение в 
ЗРТ.

7. Информация за заседанието на работната група на СЕМ и на КРС за съвместната 
подготовка  при  предстоящите  конкурси.  Докладват:  М.Пешева,  Р.Райков, 
А.Хаджиева, Б.Шабански и А.Лозенска.

8. Предложение от отдел Правен за проект за договор за възлагане на управление на 
БНР,  който  трябва  да  бъде  сключен  с  Теодосий  Спасов.  Докладва  Веселина 
Петрова.

9. Информация  за  състоянието  на  5  етаж  и  предстоящия   конкурс  за  обществена 
поръчка – докладват: Б.Градинаров и Тодор Тодоров. 

10. Проект за процедура всички докладни записки от съответните отдели да влизат в 
заседание на СЕМ с проект за решение. Докладва Б. Градинаров.

11. Предложение за подготвяне на прессъобщение за БТА, в което всяка седмица да се 
представя работата на СЕМ. Докладва М. Пешева

12. Информация за проект за договор с фирма Тип Топ прес за предпечатна подготовка 
и печат на бюлетин на СЕМ. Докладва Спаска Янева.

13. Проект за отговор на искане от Нова телевизия да й бъде предоставен запис на 
предаването “Когато гръм удари”. Докладва Емилия Станева от отдел Правен.

14. Разни:



 Решение  за  изплащане  на  хонорар  на  г-н  Саракинов  за  експертно  становище 
относно “съвместно предаване” по изискванията на ЗАПСП.

 Представяне на ТВ ПЛАН TNS за пипълметричния панел в България.

Начало на заседанието - 11.30 часа, водено от доц. Маргарита Пешева, председател на 
СЕМ, протоколист Огнян Младенов. 

ПО ТОЧКА “ПЪРВА”

Доц. Маргарита Пешева откри заседанието и предложи за обсъждане дневния ред.
Мария Стефанова предложи да се обединят т. 1 и т. 7 от дневния ред, а т. 8  да се  
разгледа  само  от  председателя  на  СЕМ  и  отдел  “Правен”.  Началникът  на  отдел 
“Правен” Веселина Петрова каза, че проектът за договор за възлагане на управление на 
БНР,  който  трябва  да  бъде  сключен  с  Теодосий  Спасов е  включен  в  дневния  ред, 
защото трябва да се реши дали в него да залегнат клаузи от антикризисната програма, 
както е в договорите на другите членове на УС на БНР. Членовете на СЕМ решиха да 
не се включват подобни клаузи и възложиха на Веселина Петрова да изготви договора. 
Доц.  Маргарита  Пешева  предложи  да  поканят  генералния  директор  на  БНР  Поля 
Станчева  и  избрания  за  член  на  УС на  БНР  Теодосий  Спасов  в  14.00  часа,  за  да 
подпише договора за възлагане на управление на БНР от член на УС на БНР. Всички 
членове на СЕМ се съгласиха. 
Доц. Лилия Райчева предложи в точка разни да се гласува сума от 36 лева на Лидия 
Шведова  за  превод  от  български  на  английски  език  на  Раздел  20  “Култура  и 
аудиовизуална политика” във връзка с Редовния доклад на ЕК за периода м. юни 2001 
г. – м. май 2002 г. . Дневният ред бе гласуван с девет гласа “за”. 
След проведеното гласуване  СЕМ пристъпи към точка първа от дневния ред.
Началникът на отдел “Лицензии и регистрация” Борислав Шабански представи проекти 
за решения и искания съгласно чл. 116 на ЗРТ до КРС относно обявяването на конкурси 
за издаване на индивидуални програмни и далекосъобщителни лицензии за радио- и 
телевизионна дейност на действащи оператори по §14 и § 16 на ЗД. Борислав Шабански 
уточни, че според последните данни от КРС, градовете, в които СЕМ възнамерява да 
открие процедура за провеждане на конкурс за осъществяване на телевизионна дейност 
чрез  използване  на  налични  и/или  изграждане,  поддържане  и  използване  на  нови 
далекосъобщителни  мрежи  за  наземно  телевизионно  радиоразпръскване  според 
предвидената в чл. 116 на ЗРТ са седем. Това са: гр. София, гр. Плевен, гр. Бургас, гр.  
Шумен, гр. Добрич, гр. Казанлък и гр. Сопот. Началникът на отдел “Правен” Веселина 
Петрова направи възражение, че в настоящото решение трябва да залегне само текста 
на основание чл. 116, ал.3 от ЗРТ, СЕМ писмено да изиска от КРС информация относно 
техническите  параметри  и  честоти  необходими  за  наземно  радиоразпръскване  на 
телевизионни програми за посочените градове. Според отдел “Правен” решението за 
откриване на процедурата се взима след като СЕМ получи отговор от КРС за налични 
телевизионни  честоти  и  след  като  КРС  приложи  към  това  писмо  проект  за 
индивидуални далекосъобщителни лицензии. Антоанета Лозенска каза, че решението е 
формулирано  по  този  начин  като  е  взето  в  предвид,  че  всичко  ще  влезе  в  съд  и 
процедурата трябва да е абсолютно изрядна. Според нея СЕМ по този начин изявява 
волята  си,  по  своя  собствена  инициатива,  да  открие  конкурс  за  тези  градове  на 
основание сезиране от КРС с писмо. Борислав Градинаров от отдел “Правен” каза, че 
първо СЕМ трябва да има решение, обърнато към КРС за изискване на съответните 
честоти за съответните градове, а след това да се стигне до това решение за обявяване 
на процедурата по конкурс. Началникът на отдел “Лицензии и регистрация” Борислав 
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Шабански  каза,  че  конкурсът  безспорно  ще  започне  след  като  от  КРС  се  получат 
съответната  документация-отговор и проект,  а това е  само решение което мотивира 
взимането на инициативата от СЕМ. Началникът на отдел “Правен” Веселина Петрова, 
каза,  че  според  тази  редакция  на  решението  СЕМ  открива  конкурсна  процедура. 
Според   Борислав  Шабански  законна  процедурата  се  открива  по  инициатива  на 
заинтересовано лице или по инициатива на СЕМ, а в решението е написана чистата 
редакция от ЗРТ, чл. 116. Доц. Георги Лозанов предложи в решението да се напише, че 
тези честоти се изискват във връзка с “бъдещо откриване на конкурса”. Доц. Маргарита 
Пешева  предложи  “предстоящо  откриване  на  конкурса”.  Борислав  Шабански  се 
съгласи. Райчо Райков също се съгласи и поясни, че така на практика СЕМ открива 
процедурата по конкурс с настоящото решение и по-точно неговата първа фаза. Доц. 
Маргарита  Пешева предложи терминът  да  бъде “предстоящи конкурси”.  Всички са 
съгласни, “да открие процедура за провеждане на конкурс” да се замени с “във 
връзка с предстоящи конкурси”.
Решението е прието с девет гласа “за”.

По втория проект за решение, според който, съгласно предвидената в чл. 116, ал. 
2 на ЗРТ възможност, СЕМ,  и по своя инициатива да открие процедура за провеждане 
на  конкурс  за  осъществяване  на  радиодейност  чрез  използване  на  налични  и/или 
изграждане, поддържане и използване на нови далекосъобщителни мрежи за наземно 
радиоразпръскване  за  градовете:  Пазарджик,  Перник,  Ловеч,  Монтана,  Силистра, 
Габрово и Разград,  членовете на Съвета за електронни медии решиха, че приемат 
решението със същите поправки, като думите “да открие процедура за провеждане 
на конкурс” се заменят с термина “във връзка с предстоящи конкурси” . Доц. 
Маргарита Пешева изказа мнение, че СЕМ трябва да започне процедура за провеждане 
на конкурси в градовете, за които КРС, предостави свободните честоти, дори те да не са 
всичките заедно.  
Решението е прието с осем гласа “за” и един “въздържал се” (Райчо Райков). Райчо 
Райков гласува “въздържал се”, защото според него  първо трябва да е сигурно, че от 
КРС са предоставили абсолютно всички свободни честоти.
По точка седем от дневния ред, която се обединява с точка първа. На заседанието на 
работната група на СЕМ и на КРС за съвместна подготовка за предстоящите конкурси, 
от  страна  на  СЕМ  са  присъствали:  доц.  Маргарита  Пешева,  Райчо  Райков,  Анна 
Хаджиева, Борислав Шабански, Антоанета Лозенска и Георги Караиванов. Маргарита 
Пешева каза,  че на това заседание е разгледан проблемът със свободните честоти и 
решението на СЕМ да изиска всички свободни честоти. От КРС са излезли с позицията, 
че ако СЕМ иска информация за всички свободни честоти, те могат да представят на 
СЕМ всички работещи честоти до първи май, тъй като да се предостави информация за 
всички свободни честоти на КРС е нужно повече време за замервания и проверки. В 
работната група  е постигнато съгласие, до първи май от КРС да представят в СЕМ 
работещите  честоти,  за  да  може  около  15-ти  май  СЕМ  да  обяви  процедурата  по 
конкурсите. Доц. Георги Лозанов каза, че за него това не е никакво решение, тъй като 
смисъла  да  се  регулират  тези  части  от  телевизионното  пространство  е  те  да  се 
регулират изцяло, а не на парче. Според него всичко ще се опорочи ако “под масата” 
останат честоти, а СЕМ раздава само действащите. Според него технологичното време 
за предоставяне на тези честоти не е толкова голямо. Доц. Георги Лозанов счита, че е 
проблем на КРС, ако някои пирати са променили точката си на излъчване, а по този 
начин  ние  ще  узаконим  действащи  в  момента  пирати.  Мария  Стефанова  каза,  че 
именно в това пресата обвинява СЕМ. Доц. Маргарита Пешева и доц. Георги Лозанов 
казаха,  че  това,  в  което СЕМ е обвиняван от  в.  Труд е недопустимо и според доц. 
Георги  Лозанов   затова  конкурсът  трябва  да  бъде  обявен  за  всички  честоти  и  то 
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публично. Райчо Райков уточни, че СЕМ е много пришпорен от срока 29-ти юли, това 
са шест месеца от деня на влизане на ЗД. От КРС  са казали, че където има честоти на 
оператори по §16 ще бъдат подадени. След това ще подадат и още през годината по 
време на “хигиенизацията”. Например в  Пазарджик имало трима радиооператори по 
§16. В Пловдив едно радио излъчва от точка на хижа “Здравец” и то щяло да бъде 
принудено  да  свали  предавателя  си  долу  и  да  стане  наистина  местно  радио,  а  в 
Пазарджик  на  същата  честота  ще  се  пусне  още  едно  радио,  но  това  изисква 
технологично време, обикаляне,  замерване.  Ако от СЕМ поискат всички честоти ще 
отнеме много време. Доц. Маргарита Пешева допълни, че от КРС не гарантират, че ще 
успеят да предоставят всички свободни честоти поради технически трудности. Според 
Анна Хаджиева от КРС замерват кой с каква мощност работи и дали си е променил 
точката на излъчване и са изразили готовност да предоставят всички свободни честоти, 
доколкото  им  е  възможно.  Доц.  Маргарита  Пешева  предложи  да  се  проведе  във 
вторник, 16.04.2002 г. от 10.00 ч. обща работна среща на всички членове на СЕМ и КРС 
плюс необходимите експерти. Доц. Лилия Райчева предлага срещата да се проведе от 
13.00 ч.
Предложението за обща работна среща на всички членове на СЕМ и КРС плюс 
необходимите експерти, която да се проведе на 16.04.2002 г. от 13.00 ч., в сградата 
на КРС  е прието с осем гласа  “за” и един “въздържал се”(Райчо Райков).  Райчо 
Райков се обоснова с мнението, че една такава голяма работна група е твърде голяма и 
няма да бъде оперативна. 
Сред  членовете  на  Съвета  за  електронни  медии възникна  въпроса,  дали  в  писмото, 
което ще бъде изпратено до КРС да се включи точка, в която да се напомни, да се следи 
за  запазването  на  честотния  пръстен  за  трети  национален  телевизионен  оператор. 
Идеята не е възприета.

ПО ТОЧКА “ВТОРА”

Тома  Иванов  и  началникът  на  отдел  ФСДЧР  Спаска  Янева  представиха  докладна 
записка относно бюджетната рамка на БНТ и БНР за периода 2003-2005 г. Тома Иванов 
обясни, че одобряването на бюджетите на двете медии вече става по по-различен начин 
от  преди,  когато се е  използвала единната  бюджетна класификация.  Финансирането 
вече  става  на  базата  на  програми  и  политики.  Според  него  и  двете  медии  са  се 
съобразили с изискванията на Министерството на финансите и на държавата, както и на 
Международния  валутен  фонд.  Те  са  спазили  с  изискването  за  база  да  се  вземат 
бюджетите  за  разходите  за  2002-ра  година,  а  увеличението  да  е  само  за  поискани 
допълнителни  инвестиционни  разходи,  разходи  за  капиталови  вложения  или  за 
развитие  на  съответните  политики  и  програми.  БНТ  се  е  съобразила  с  това,  че 
програмата  на  “ТВ  България”  е  непълноценна  и  затова  се  изисква  увеличение  на 
разходите в бюджетната прогноза до 2005-та година. За издръжката на Канал 1 Тома 
Иванов каза, че сумата за разходите е намалена, във връзка с кодекса за задължително 
обществено  осигуряване,  според  който  от  следващата  година  се  намалява  дела  на 
разходите  на  работодателя  за  сметка  на  дела  на  личните  разходи  на  работниците. 
Увеличение  има  в  Програмата  на  регионалните  телевизионни  центрове,  тъй  като 
тяхната лицензия е за програма от 4 часа дневно, а държавата ги финансира за програма 
от 3 часа и половина. Райчо Райков зададе въпроса дали в тези бюджетни прогнози е 
предвидено,  че  според  сегашната  редакция  на  закона,  БНТ и  БНТ от  догодина  ще 
получават едва 50% от приходите. Тома Иванов каза, че това е отбелязано в докладите. 
Началникът на отдел ФСДЧР Спаска Янева, отбеляза, че е предвидено и увеличение на 
програмното  време  на  “Радио  България”,  поради  което  те  искат  увеличение  на 
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персонала с 10 човека, което е допустимо. Мария Стефанова уточни, че това е заради 
“Арабска редакция”.  Доц. Георги Лозанов отбеляза,  че твърде много хора работят в 
двете медии, а Тома Иванов каза, че това е факт, но е решението за това в какъв обем да 
бъдат  финансирани  двете  медии,  принадлежи  на  държавата  и  на  законодателя. 
Председателят  на  СЕМ,  доц.  Маргарита  Пешева  предложи  да  се  гласуват  двете 
бюджетни прогнози.
При проведеното гласуване всичките девет члена на СЕМ гласуваха “за”, за така 
изложената бюджетна рамка на БНТ и БНР за периода 2003-2005 г.

ПО ТОЧКА “ТРЕТА”  

По точка  трета  относно  искане  на  БНР  за  издаване  на  лицензия  за  самостоятелен 
парламентарен  канал  в  обхвата  УКВ-2  /87,50 - 108,00  MHz/,  за  излъчване  на 
заседанията на Народното събрание. Генералният директор на БНР Поля Станчева каза, 
че по принцип, става въпрос за излъчване на парламентарни заседания от 09.00 часа до 
14.00 часа, като при нужда времетраенето на заседанията се увеличава. През другото 
време на тази честота ще се комутира програмата на “Хоризонт”.  Началникът на отдел 
“Лицензиране и регистрация” Борислав Шабански ще уведоми генералният директор 
на БНР Поля Станчева как трябва  да актуализира писмото във връзка с изискванията 
на ЗРТ.

ПО ТОЧКА “ЧЕТВЪРТА” 

По точка четвърта за  резултатите от проведения специализиран мониторинг  “Дарик 
радио”,  във  връзка  със  спазването  на  изискванията  в  глава  четвърта  “Реклама  и 
спонсорство”  и  по-специално  на  чл.  80,  ал.  2  от  ЗРТ,  началникът  на  отдел 
“Радиомониторинг”  Орлин Джелепов информира  членовете  на  СЕМ,  че  не  са  били 
констатирани  нарушения  –  излъчване  на  реклами,  записани  с  гласа  на  народния 
представител  Стефан  Данаилов.  Докладната  записка  бе  приета  за  сведение.  Тома 
Иванов и Райчо Райков запитаха какво е положението с мониторинга на програмата на 
“Дарик радио” на първи април, Орлин Джелепов отговори, че в СЕМ все още  не е 
получен изискания запис на програмата от този ден. Членовете на СЕМ възложиха на 
Орлин Джелепов, ако е необходимо да напише ново писмо до “Дарик радио”, с което 
отново да се изискат необходимите записи. 

ПО ТОЧКА “ПЕТА”

По точка пета относно възложения едномесечен мониторинг на отдел “Телевизионен 
мониторинг” по спазване на параметрите,  заложени в програмната лицензия на  bTV, 
доц. Георги Лозанов изказа мнение, че така заложения мониторинг е твърде трудоемък 
и неефективен. Той предложи да се изиска от  bTV да предостави на СЕМ бордовия 
дневник от компютрите си. Според него по този начин може да се провери дали bTV 
спазва  параметрите  на  програмната  си  лицензия.   Началникът  на  отдел 
“Радиомониторинг”  Орлин  Джелепов  каза,  че  в  този  дневник  няма  данни  за 
предаванията,  но  е  съгласен,  че  по  този  начин  едномесечният  мониторинг  ще  се 
проведе много по лесно, като експертите само проверяват дали предоставените данни 
от  бордовия  дневник  на  bTV отговарят  наистина  на  излъчваните  предавания. 
Членовете  на  Съвета  за  електронни  медии  възложиха  на  Орлин  Джелепов  да 
подготви писмо , с което да изискат от bTV да предостави разпечатка от ефирния 
си компютър.
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ПО ТОЧКА “ШЕСТА”

По точка  шеста  от  дневния  ред  относно  представяне  на  проект  за  предложение  за 
изменение на разпоредбата на чл. 102, ал. 2 от ЗРТ, отнасяща се до тарифата за таксите, 
началникът  на  отдел  “Правен”  Веселина  Петрова  и  Борислав  Градинаров  изказаха 
възражение,  относно заедното изреждане на критериите в така предложената алинея 
трета. Според Веселина Петрова първите три критерия за размера на първоначалната 
регистрационна,  съответно  лицензионна  такса,  които  са:  1.  броя  на  регистрираните 
жители, които могат да бъдат обслужени от регистрираната, съответно лицензираната 
дейност;  2.  териториален  обхват  на  дейността;  3.  вид  на  дейността  –  радио  или 
телевизионна дейност и характер на оператора – обществен или търговски, трябва да са 
разделени  от   четвъртия  критерий:  4.  административно  необходимите  разходи  по 
разглеждане на заявленията. Според отдел “Правен” четвъртият критерий трябва да е 
отделен от другите три, тъй като няма нищо общо с тях. Веселина Петрова предложи 
проекта  да  се  доработи,  заедно  със  Спаска  Янева.  Тома  Иванов  се  съгласи  в 
изработването на проекта да бъде включена и Спаска Янева, той каза, че има време, тъй 
като от Комисията по медиите са им дали срок от две седмици. Райчо Райков каза, че 
също са обсъждали поставянето на четвъртия критерий заедно с другите три и изказа 
мнение,  че  не  са  особено  съотносими,  но  са  изтеглени  там,  за  да  бъдат  по-малко 
уязвими. Според Антоанета Лозенска мястото на четвъртия критерии е във връзка с 
обезпечаването на определена сума само за подаване и разглеждане на заявленията, 
която  ще  се  изчислява  от  заплати  и  други  подобни  разходи.  Затова,  тя  смята,  че 
неговото мястото е точно там, където са го поставили, а детайлизацията би трябвало да 
стане  в  самата  тарифа.  Борислав  Градинаров  смята,  че  първите  три  критерии  са 
обективни, а четвъртият съдържа твърде субективен елемент. Той предложи четвъртият 
критерии  да  бъде  отделен  в  друга  група.  Началникът  на  отдел  “Лицензиране  и 
регистрация” Борислав Шабански каза, че според процедурата за издаване на лицензия, 
се  явяват  повече  кандидати,  а  лицензия  се  издава  на  един  или  двама  кандидати,  а 
останалите “X” кандидати  няма  да  бъдат  по  никакъв  начин  осчетоводени  или 
таксувани.  Затова  този  елемент  трябва  да  бъде  заложен  за  да  може  след  това 
технически  да  бъде  разработен  в  тарифата.  Според  доц.  Георги  Лозанов   именно 
административните  разходи  са  основната  база  на  тарифата.  Веселина  Петрова  не  е 
против  съществуването  на  критерий  четири  от  алинея  трета,  но  възразява  срещу 
нейното разположение. Юлиана Тончева предложи четвъртият критерий да остане като 
текст, дори и не на същото място, като се включи в раздела за формиране на бюджета 
на  СЕМ.  Доц.  Маргарита  Пешева,  Тома  Иванов  и  Борислав  Градинаров  изразиха 
съгласие.   Тома Иванов каза, че е постигната договорка с Кирил Ананиев, който ще 
предостави техническа помощ при точната  финансова  формулировка,  защото  този 
текст  задължително  трябва  да  мине  през  финансовото  министерство.  Тома  Иванов 
предложи да се вземе принципно решение, че такъв текст ще съществува, а точната 
формулировка  да  се  съгласува  с  Министерството  на  финансите.  Маргарита  Пешева 
предложи  проекта  да  бъде  разгледан  и  съгласуван  между  отдел  “Правен”  и  отдел 
“Лицензиране и регистрация”,  тъй като засега  е все още в работен вариант.  Всички 
членове изразиха съгласие. 
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ПО ТОЧКА “ОСЕМ”

Съгласно приетия дневен ред в 14.00 часа в сградата на СЕМ пристигнаха генералният 
директор на БНР Поля Станчева и избраният член на УС на БНР Теодосий Спасов. 
Поля Станчева обясни, че ресорите на Теодосий Спасов ще бъдат: “Музикални състави 
и  продукции”,  и  Програма  “Христо  Ботев”.  Доц.  Лилия  Райчева  изказа  мнение,  че 
включването на ресорите в договора на член на УС на БНР в известен смисъл би ги 
закрепостило. Тома Иванов изказа съмнение дали изобщо е законосъобразно. Тъй като 
ресорите на другите членове на УС на БНР са заложени в техните договори, членовете 
на СЕМ решиха да не възразяват срещу включването на ресорите на Теодосий Спасов в 
неговия договор. Поля Станчева и Теодосий Спасов разгледаха приложения договор и 
казаха, че нямат забележки по него. Доц. Маргарита Пешева обясни на Теодоси Спасов, 
че договора се подписва на всяка страница. Доц. Маргарита Пешева и Теодосий Спасов 
подписаха договора, след което членовете на СЕМ честитиха на Теодосий Спасов.

ПО ТОЧКА “ДЕВЕТ”

По  точка  девета  от  дневния  ред  на  заседанието  началникът  на  отдел  “Технически 
ресурси”  Тодор  Тодоров  представи  на  членовете  на  СЕМ  четири  варианта  за 
разположение на кабинетите и залите на 5-ти етаж на сградата на бул. “Шипченски 
проход” 69. Членовете се обединиха около вариант 3, но малката зала да се прегради на 
две, а Юлиана Тончева предложи в кабинета за ксерокс офис да има секретарка, всички 
се съгласиха.  Маргарита Пешева каза,  че за търга за обществена поръчка отговарят: 
Тома Иванов, Тодор Тодоров и Спаска Янева.  Борислав Градинаров уточни,  че има 
Наредба за възлагане на обществени поръчки под праговете, определени в чл. 7, ал. 1 от 
Закона  за  обществените  поръчки,  според  която  трябва  да  се  проведе  конкурс  за 
обществена поръчка, дори и сумата да е под определената в закона, която  за услуги е 
30 хиляди лева, но за строителство е 600 000 лева. Тодор Тодоров предложи да се свали 
балатума и в коридора да се сложат плочки, а на другите места – ламиниран паркет. 
Тома Иванов се ангажира да намери експерт, които да даде приблизителна оценка за 
сумата на ремонта. Всички членове се съгласиха. 

ПО ТОЧКА “ДЕСЕТА”

По точка десета от дневния ред относно проект за процедура, всички докладни записки 
от  съответните  отдели  да  влизат  в  заседание  на  СЕМ  с  проект  за  процедура. 
Началникът на отдел “Правен” Веселина Петрова изтъкна, че това е в съответствие с 
чл.  27,  т.  3  от  Устройствения  правилник  на  СЕМ  и  е  с  оглед  подобряването  на 
ефективността на работата в Съвета. Според така предложената процедура вносителят 
за  докладната  записка  трябва  първо  да  оформи  като  отделен  документ  своето 
становище  и  аргументацията  към  него,  след  това,  въз  основа  на  тази  записка, 
вносителят  трябва  да  изготви  проекторешение  като  отделен  документ. 
Проекторешенията  трябва  да  бъдат  съгласувани  за  законосъобразност  с  отдел 
“Правен”,  а  на  самото  заседание  на  СЕМ  решението  може  да  бъде  променяно  и 
допълвано, като за основа се използва внесеното проекторешение. Тома Иванов счита, 
че това би затегнало дисциплината.  Мария Стефанова предложи да се уточни, че 
тази процедура ще важи само за началниците на отдели. Всички членове на СЕМ 
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изказаха съгласието си с предложението на отдел правен и приеха забележката на 
Мария Сефанова.

ПО ТОЧКА “ЕДИНАДЕСЕТА”

По точка единадесета от дневния ред, председателят на СЕМ, доц. Маргарита Пешева 
прави предложение всеки петък началниците на отдели да правят седмични доклади, 
въз  основа  на  които  да  се  изготвя  прессъобщение  до  БТА.  Доц.  Георги  Лозанов 
предложи прессъобщението да се пуска в понеделник, тъй като в петък има вероятност, 
то да не предизвика интерес. Райчо Райков се съгласи и предложи то да минава през 
заседание, преди да бъде пуснато в БТА. Всички членове се съгласиха този седмичен 
отчет да бъде пускан в БТА в понеделник, след като е одобрен на заседание на СЕМ.

ПО ТОЧКА “ДВАНАДЕСЕТА” 

По точка дванадесета от дневния ред относно информацията за проект за договор с 
фирма “Тип Топ прес” за предпечатна подготовка и печат на бюлетин на СЕМ. Тома 
Иванов предложи да се поднови договора за срок от една година с опция за прекъсване. 
Членовете  на  СЕМ уточниха,  че  до  края  на  годината  ще  могат  да  издадат  около 6 
бюлетина  на  български  език  и  2  бюлетина  на  английски  език.  Доц.  Лилия  Райчева 
предложи годишния отчет в бюлетина да съвпада с мандата на председателя на СЕМ. 
Всички  членове  на  СЕМ  се  съгласиха  с  това  предложение.  Доц.  Лилия  Райчева 
предложи да се провери възможността да се изработи брошура за дейността на СЕМ на 
български и на английски език. Всички членове се съгласиха. 

ПО ТОЧКА “ТРИНАДЕСЕТА”  

По точка  тринадесета  от  дневния  ред относно искане  на  Нова телевизия  да и  бъде 
предоставен запис на предаването “Когато гръм удари” по телевизия “Европа” от отдел 
“Правен”  представиха  проект  за  отговор,  според  който  искането  е  неоснователно  и 
Нова телевизия трябва да отправи искането си до съответния телевизионен оператор. 
Началникът на отдел “Правен” Веселина Петрова отбеляза, че СЕМ не е нито съд, нито 
прокуратура. А доц. Георги Лозанов каза, че писмото на Нова телевизия би трябвало да 
е насочено към прокуратурата. Всички членове на СЕМ са съгласни с така предложения 
проект за отговор. 

ПО ТОЧКА “РАЗНИ”

• Във  връзка  с  предложението  на  доц.  Маргарита  Пешева  за  изплащане  на 
хонорар  на  Георги  Саракинов  за  експертно  становище  относно  термина 
“съвместно предаване” от гледна точка на ЗАПСП. Тома Иванов предложи да се 
определи  сума  за  становища  –  за  стопански  и  текущи  разходи,  с  която  да 
разполага  председателя  на  СЕМ  доц.  Маргарита  Пешева,  след  като  направи 
подобни разходи доц. Маргарита Пешева да уведомява членовете на СЕМ. Доц. 
Георги Лозанов предложи тази сума да е  300 лева,  а  становището на Георги 
Саракинов да е отделно. Всички членове на СЕМ се съгласиха с предложението. 
Доц.  Маргарита  Пешева  предложи  хонорара  за  становището  на  Георги 
Саракинов да е 50 лева. Членовете на СЕМ се съгласиха с изключение на Райчо 
Райков. 
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• Доц.  Маргарита  Пешева  представи  на  членовете  на  СЕМ ТВ ПЛАН  TNS за 
пипълметричния панел в България и съобщи, че TNS са минали международен 
одит.  Тома  Иванов  изрази  съмнение  относно  достоверността  на  извадката 
поради  малкия  брой  на  гнездата.  Членовете  на  СЕМ  приеха  приложения 
материал за сведение.

• Доц. Лилия Райчева предложи да се гласува сума от 36 лева на Лидия Шведова 
за хонорар за превод  от български на английски език на Раздел 20 “Култура и 
аудиовизуална политика” във връзка с Редовния доклад на ЕК за периода м. юни 
2001 г. – м. май 2002 г. Членовете на СЕМ сметнаха, че преводът е необходим за 
работата на Съвета и се съгласиха да се заплати съответната сума.

• Доц.  Лилия  Райчева  постави  въпроса  за  издаване  на  дебитна  карта  за 
корпоративни нужди на името на СЕМ, която да се използва от членовете на 
СЕМ при командировки в чужбина. Тома Иванов каза, че подобна карта може да 
се използва само от няколко хора, а не от всички членове на СЕМ. Той каза, че 
трябва да се провери, коя банка предлага най-добрите условия. Доц. Маргарита 
Пешева възложи на Спаска Янева да проучи въпроса и да изготви доклад.

• Доц. Маргарита Пешева съобщи на членовете на СЕМ за пристигнала покана от 
члена на полския Национален съвет за радио и телевизия, г-н Ярослав Селин, 
който ще изнася лекция на тема: “Полският медиен пазар” на 15-ти април, от 
18.30 в Галерията на Полския институт. Доц. Маргарита Пешева изказа желание 
да отиде на лекцията, а доц. Лилия Райчева предложи председателя на СЕМ да 
се срещне с него извън рамките на лекцията, дори предложи да го покани на 
заседание на Съвета. Доц. Георги Лозанов изказа мнение, че не е подходящо да 
го канят в сградата на СЕМ. Доц. Маргарита Пешева възложи на доц. Лилия 
Райчева да се свърже с г-н Ярослав Селин и по възможност да уговори среща 
извън сградата на СЕМ.

Край на заседанието 15.15 часа
Приложени документи към протокол № 41:

1. Проект за решение и проект за писмо от отдел “Лицензиране и регистрация” до 
КРС с вх. №18-02-45 от 11.04.2002 г.

2. Проект за решение и проект за писмо от отдел “Лицензиране и регистрация” до 
КРС с вх. №18-02-44 от 11.04.2002 г.

3. Становище от Тома Иванов и Спаска Янева относно средносрочната бюджетна 
прогноза на БНР за периода 2003-2005 година с вх. №18-00-17 от 11.04.2002 г.

4. Становище от Тома Иванов и Спаска Янева относно средносрочната бюджетна 
прогноза на БНТ за периода 2003-2005 година с вх. №18-00-16 от 11.04.2002 г.

5. Писмо от БНР с вх. № 02-00-17 от 10.04.2002 г.
6. Докладна записка от Орлин Джелепов, началник на отдел “Радиомониторинг” 

относно резултати от проведения мониторинг на програмата на “Дарик радио” с 
вх. №18-03-41 от 10.04.2002 г.

7. Проект за предложение от отдел “Лицензиране и регистрация” за изменение на 
разпоредбата на чл. 102, ал. 2 от ЗРТ, касаеща тарифата за таксите с вх. № 18-02-
43  от  11.04.2002  г.Докладна  записка  от  отдел  “Правен”  относно  договор  за 
възлагане на управление на БНР, който трябва да бъде сключен с  Теодосий 
Спасов.

8. Четири  проекта  за  разположение  на  кабинетите  и  залите  на  пети  етаж  от 
сградата на бул. “Шипченски проход” 69, изработени от Тодор Тодоров
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9. Проект за процедура от Борислав Градинаров, относно внасянето на докладни 
записки,  придружени  от  проект  за  решения  по  точките  от  дневния  ред  в 
заседанията на СЕМ  с вх. №18-06-66 от 10.04.2002 г.

10. Докладна записка от Емилия Станева – относно искане на NTV с вх. №18-06-67 
от 10.04.2002 г.

11. Представяне на ТВ ПЛАНА  TNS  за пипълметричния панел в България  с вх. 
№13-01-01 от 09.04.2002 г. 

12. Покана  от  полския  институт  за  лекция  на  Ярослав  Селин,  член  на  полския 
Национален съвет за радио и телевизия

13. Договор за възлагане на управление от Теодосий Спасов – член на УС на БНР.

ЧЛЕНОВЕ НА СЕМ:

Анна Хаджиева Георги Лозанов
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Лилия Райчева Мария Стефанова
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Райчо Райков Стефан Димитров
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Тома Иванов Юлиана Тончева
. . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . . 

Маргарита Пешева

Председател
…………………..
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